



## تعميم لكافة قطاعات الجامعة

رقم ( 2 ) لعام 2026 م

بشأن (مواصفات التذاكر الحكومية المحدثة)

(Updated Government-Issued Ticket Specifications)

السلام عليكم ورحمة الله وبركاته وبعد :

**The General Administration of Human Resources extends to you its sincere greetings and appreciation.**

We would like to refer to the circular issued by His Excellency the Minister of Finance, Chairman of the Board of Directors of the Expenditure Efficiency Authority, No. (6576) dated 19/07/1447H, which refers to the Minister of Finance's general circular No. (2419) dated 13/03/1447H, regarding the observation of systematic practices in issuing travel orders and government-issued tickets, followed by their reissuance or change of destinations for purposes other than those originally intended.

We hereby inform you that the specifications for government-issued tickets have been updated to ensure that beneficiaries of government travel orders within government entities, as well as authorized officials therein, comply with the provisions and instructions stipulated in the relevant regulatory instruments, and to prevent the misuse of public funds or expenditure for purposes other than those allocated. The implementation of these updates will commence on 14/01/2026G.

Accordingly, all university personnel are kindly requested to review the updated specifications for government-issued tickets (attached) and comply with them effective from 14/01/2026G. For any inquiries, please contact the Unified Service Center (Etimad) via email at [Ecure@etimad.sa](mailto:Ecure@etimad.sa) or through the unified contact number (19990).

تهديكم الإدارة العامة للموارد البشرية أطيب التحايا والتقدير، ونشير إلى تعميم معالي وزير المالية رئيس مجلس إدارة هيئة كفاءة الإنفاق رقم 6576 وتاريخ 19/07/1447هـ والمشار فيه إلى كتاب وزير المالية التعميمي رقم 2419 وتاريخ 13/03/1447هـ بشأن ما لوحظ من ممارسات ممنهجة في إصدار أوامر الإركاب وإصدار التذاكر الحكومية ومن ثم إعادة إصدارها أو تغيير وجهاتها لاستخدامها في غير ما خصصت له.

نود الإحاطة بأنه تم تحديث مواصفات التذاكر الحكومية، بما يضمن لمستفيدي الإركاب الحكومي من الجهات الحكومية وأصحاب الصلاحية فيما تلافي مخالفة ما نصت عليه الأدوات النظامية والتعليمات الصادرة في هذا الشأن، ومنع إساءة استخدام المال العام وصرفه في غير ما خصص له، وسيبدأ العمل بهذه التحديثات في تاريخ 14/01/2026م.

عليه نأمل من جميع منسوبي الجامعة الاطلاع على مواصفات التذاكر الحكومية المحدثة (المرفقة) والتقيد بها اعتباراً من تاريخ 14/01/2026م، وفي حال وجود استفسارات، يمكن التواصل مع مركز الخدمة الشامل (اعتمد) عبر البريد الإلكتروني ([Ecure@etimad.sa](mailto:Ecure@etimad.sa))، أو رقم التواصل الموحد (19990).

والسلام عليكم ورحمة الله وبركاته.

مدير عام الموارد البشرية

Director General of Human Resources

عبدالله بن خلوفا آل السريهه

Abdullah bin Khloufa Al Surayhah



### مواصفات التذاكر الحكومية المحدثة

المواصفات	الشروط
صلاحية التذكرة	3 أشهر من تاريخ أول خط سير
حقيقة معاينة	السماح بحقيبة معاينة عدد (٢) بدون رسوم إضافية
حقيبة مقصورة	السماح بحقيبة مقصورة عدد (1) بدون رسوم إضافية
اختيار المقاعد	مجانياً
تغيير موعد السفر	مجاني خلال الفترة الزمنية المحددة" للوجهات الداخلية والدولية برسوم يتحملها المستفيد للوجهات الداخلية والدولية بعد الفترة الزمنية المحددة
إلغاء واسترجاع التذاكر للجهة	مجاني خلال الفترة الزمنية المحددة، مع استرجاع الضرائب المسموح بها برسوم تتحملها الجهة، مع استرجاع الضرائب المسموح بها الفترة الزمنية المحددة
التغيب عن السفر	يخصم قيمة خط السير المتغيب عنه
رحلة الذهاب	غير ممكن
تغيير خط السير	يمكن التغيير برسوم يتحملها المستفيد
رحلة العودة	
كرت صعود الطائرة الإلكتروني	مجاني
ترقية درجة السفر	يمكن ترقية درجة السفر بالسعر الحكومي، مع تحمل المستفيد كافة التكاليف المترتبة على ذلك
تخفيض درجة السفر	لا يمكن للمستفيد تخفيض درجة السفر

عدد الصفحات: 0  
التاريخ: 26/07/1447  
رقم المعاملة: 44724000031  
البررم:  
التاريخ: / / ١٤٤٧  
المرفقات:

بسم الله الرحمن الرحيم



المملكة العربية السعودية  
وزارة التعليم  
جامعة الأمير سطام بن عبدالعزيز  
(٠٥٦)

### Updated Government-Issued Ticket Specifications

Specifications		Conditions
Ticket Validity		3 months from the date of the first itinerary
Checked Baggage		Allowance of 2 checked bags without additional fees
Carry-On Baggage		Allowance of 1 cabin bag without additional fees
Seat Selection		Free
Change of Travel Date		Free during the specified period
		Fees paid by the beneficiary for domestic and international destinations after the specified period
Ticket Cancellation and Refund (Entity)		Free during the specified period, with refundable taxes as allowed
		Fees borne by the entity, with refundable taxes as allowed during the specified period
No-Show		No-Show (Value Deducted)
Itinerary Change	Outbound Sector	Not possible
	Return Sector	Change allowed with fees borne by the beneficiary
Electronic Boarding Pass		Free of charge
Class Upgrade		Travel class upgrade is permitted at the Government Tariff, with all resulting costs borne by the beneficiary
Class Downgrade		Travel class downgrade not allowed for the beneficiary